
V odbor so bili izvoljeni: Predsednik nad
učitelj Peter Močnik, namestnik: Josip Macaro!, 
nadučitelj, Dravograd; tajnica: Lizika Kert, Tol
sti vrh; namestnik: Adolf Sokol, Koifclje; blagaj
nik: Vinko Okorn, Pre valje; namestnik: Draga 
Daberšek, Pre valje; odborniki: Feinig Ivo, Neža 
Linhart im Vinko Moderndorfer. 

Blagajničarka «. L. Kert poroča o stanju 
blagajne. Učiteljsko društvo za pliberški okraj je 
štelo 65 članov. Dohodkov je bilo 6857 K 84 vin., 
■izdatkov 6688 K, toraj preostanek 169 K 84 vin., 
kateri znesek dobi novoustanovljeno društvo za 
Mežiško dolino. V novoustanovljeni šolski odbor 
za okraj Prevalje je bil izvoljen kot .zastopnik 
učiteljstva nadučitelj P. 'Močnik, namestnikom 
pa naduartdlj Josip Macarol v Dravogradu. 

Zborovanje je poteklo precej burno. Stalo ;e 
pod vtisom ukrepa bivšega poverjenika Dr. Ver
stovška, ki je proti odločno izraženi želji od 
strani učiteljstva, prevaljski sodni okraj pridcill 
nadzorniškemu podTočju slovenjgraškemu, dasi 
je ta okraj že itak preobširen In dasi govore 
tehtni razlogi za to, da ohrani začasno prevalj
ski okraj, kakor v politično 'Upravnem, tudi v 
šolskem oziru svojo samostojnost. Danes ni ene
ga učitelja v vsej Mežiški dolini, ki bi verjel, da 
so bili s'tvarni razlogi merodajni za ta ukrep po
verjeništva in oni faktorji pri višji šolski oblasti, 
ki so ta ukrep izzvali so sokrivi, ako gine avlo
riteta šolskih oblasti med učilteljstvom. Učitelj
stvo ima ta britki občutek, da njegovo delo na 
Koroškem ni našlo nikjer priznanja, da se raizun 
ožjih sofcrudnikov, spričo ocene in skrajno po
vršne kritike našega plebiscitnega dela nihče ne 
zaveda ogromnega pozitivnega kulturno  orgd
nizatoričnega dela, ki ga je opravilo na KOTO I 
škem učiteljs,tvo. Najmanj priznanja in razume
vanja je to delo našlo pri višjem šolskem svetu, 
kakor ni našlo svojeeasno tudi nobene podpore. 
Sicer se bi poverjeništvu na predlog referenta 
za Koroško tako ne mudilo, da se znebi neljubega 
mu nadzornika, ki pa brez razlike mišljenja uži
va radi svoje objektivnosti pri vsem učiteljstvu 
zaupanje. Isti faktor pri višjem šolskem svetu, 
ki je povzročil ukrep poverjeništva, ki ni nikoli 
znal prikrivati svoje mržnje do učiteljstva, je še 
danes referent in višji šolski nadzornik našega 
okraja, kar je naravnost v zasmeh vsem mašim 
pravicam o soodločevamju v šolskih zadevah. 
Dostojnost bi mu morala veleti, da se odpove 
svojemu mandatu kot višji šolski nadzornik, ko 
je vendar okrajni šolski nadzornik razrešen svo I 
jega posla in okraj prideljen sloveinjegraškenni 
nadzorniku. 

Ostre besede so padale tudi proti instituciji 
poverjeništva, ki omogoča, da se preko zastop j 
nikov učiteljstva lahko ukrepa v važnih vpraša j 
njih in zadevah našega stanu. 

Nato je referiral tovariš .M. o temi: Učitelj
stvo in Gosposvetski Zvon. Razvijal je povsem j 
originelne misli, ki bi dale našemu javnemu delo
vanju čisto nove smeri in navduševal je učitelj
stvo za nadaljevanje na Koroškem zapačetega 
dela, kajti naše propagandno delo ni bilo zastonj 
in za njega trajni uspeh vsak dan bolje kažejo v 
občudovanje vredni odporni siti in samozavesti 
naših neodrešenih koroških rojakov. 

Resolucije. 
I. Vkljub naši utemeljeni zahtevi na .zborova

nju meseca novembra minulega leta in vkljub 
korakom, ki smo jih v tem oziru storili, je po
verjenik dr. Verstovšek pred svojim odhodom 
priklopii naš okraj slovenjgraškemu nadzorni
škemu okraju in razrešil nadzornika Koširja 
nadzorstva. To se je zgodilo, dasi koroško vpra
šanje še ni definitivno rešeno in govorijo tehtni 
razlogi za to, da Ohrani okraj vsaj začasno svojo 
samostojnost. 

Prepričani smo, da niso bili stvarni razlog! 
merodajni za ta ukrep poverjeništva. Dosedanji 
referent za Koroško pri višjem šolskem svetu Je 
vedno kazal neko mržnjo do učiteljstva, zlasti še 
do nadzornika Koširja, iz nagibov, kd se deloma 
odtegujejo naši vednosti. 

Način, kako se odsiaivlja naše zaslužne vo
ditelje, občuti vse učiteljstvo kot brco. 

Delovanje učiteljstva na Koroškem dosedaj 
ni našlo zaslužene ocene. Te sicer nismo priča
kovali od višje šolske oblasti, ki naše delo spl^h 
ne pozna, a pričakovali tudi nismo brce mesto 
priznanja. 

Učiteljstvo Mežiške doline vztraja z ozirom 
na neurejeno koroško vprašanje in iz narodno
političnih razlogov pri svoji zahtevi, da ohrani 
okraj svojo samostojnost tudi glede nadzorništva, 
event. pristaja na združitev marenberškega okra
ja z našim okrajem, ker kaže Isti siične narod
nostne razmere kot naš. 

V ukrepu poverjeništva, ki se je izvršil brez 
vednosti zastopnikov učiteljstva, vidimo nov do
kaz kvarljivosti te institucije za naš stan, kar 
omejuje naše pravice glede soodločevanja v šol
skih zadevah. 

Obžalujemo, da se nahaja pri višjem šolskem i 
svetu član s funkcijo višjega šolskega nadzorni
ka, ki ga radi njegove mržnje do nas ne moremo 
smatrati kot objektivnega predstojnika. 

II. Ker se višji šolski oblasti ni zdelo potreb
no Izreči o priliki razrešitve obeh naših nadzoi
nikov svoje priznanje za njihovo nesebično delo
vanje, izrekamo na tem mestu tov. Menoinu in 
Koširju, prvemu kot voditelju našega velikopo
teznega propagandnega dela, drugemu kot naše
mu pedagoškemu voditelju o priliki njiju odhoda 
svojo prisrčno zahvalo. 

Društvene vesti. 
+ Učiteljsko društvo za Maribor in b. o. 

Stavek »Pri slučajnostih se s soglasnim odobra
vanjem vzame na znanje dopis in stališče gleda 
volitev v v. š. svet« v zadnjem poročilu Učit. 
'djsuštva za Maribor in b. o. (»Učiteljski Tovariš« 
štev. 5.) je popraviti, da se pravilno glasi slede
če: »Pri slučajnostih se s soglasnim odobrava
njem vzame na znanje odgovor odbora našega 
društva na dopis ožjega sosveta poverjeništva 
glede volitev v v. š. svet.« 

Tajnik Hren. 
+ Poročilo ustanovnega zborovanja učitelj

stva Mežiške doline dne 19. t. m. na Prevaljah. 
Dne 19. januarja se je vršilo v Prevaljah ob si
jajni udeležbi ustanovno zborovanje učiteljskega 
društva za »Mežiško dolino«. Zborovanje je vodil 
bivši predsednik pliberškega učiteljskega dru
štva, tovariš Močnik. Soglasno je bil sprejet pri
stop k UJU. 

Iz naše organizacije. 


